
 

                                                                                       Podgorica, 8. jun, 2009. godine 

PREðITE SA RIJEČI NA DJELA 

Centar za grañansko obrazovanje (CGO) ocjenjuje da se Crna Gora nalazi pred 
velikim izazovom u procesu priprema za odgovore na očekivani Upitnik Evropske 
komisije. Imajući u vidu iskustva drugih koji su već prošli kroz taj proces veoma je 
važno da se svi akteri političkog i društvenog života angažuju kako bi na adekvatan 
način, zajednički, odgovorili na pomenuti izazov. 

To znači da sve institucije sistema koje su (in)direktno vezane za proces 
evropskih integracija treba da budu funkcionalne, dodatno osnažene i podržane, 
ali i otvorene da uključe sve koji ovaj proces znanjem i stručnošću mogu pomoći.  

U tom cilju, pozivamo predsjednika Skupštine Crne Gore Ranka Krivokapića da 
iskoristi Ustavom i zakonima propisane nadležnosti i uti če na što skorije 
formiranje jednog od, u ovom trenutku, značajnijih tijela Skupštine, NSEI, i 
pozove predsjednika Administrativnog odbora da poštuje proceduru i uputi javni 
poziv za podnošenje kandidatura za članstvo. Time  bi se stekli uslovi da i NVO koje 
se bave pitanjima evropskih integracija i primjenom Sporazuma o stabilizaciji i 
pridruživanju (SSP) imenuju istinske predstavnike za NSEI. 

Konkretno, treba dati prostora i vremena ovlašćenim predlagačima, a posebno NVO 
iz Odlukom definisane oblasti, obzirom da je raniji izbor u toj kategoriji izazvao 
brojne kontraverze, da sprovedu proceduru izbora svojih predstavnika kako bi ovog 
puta bili kredibilno zastupljeni. Time bi se doprinijelo i ugledu NSEI i onemogućilo 
ponavljanje situacije u kojoj bi članovi, iz ove kategorije, bili izabrani na način 
suprotan Odluci. Poznato Vam je da su neki od sadašnjih članova izabrani 
isklju čivo voljom politi čkih partija, a ne NVO sektora kako je to bilo propisano, 
što nije djelovalo stimulativno za veći stepen uključenja NVO u rad NSEI. 

Izražavamo uvjerenje da će predsjednik Skupštine, koji često tvrdi da je iskreni 
zagovornik razvoja i osnaživanja istinskog civilnog društva, prepoznati interes i 
značaj ove inicijative i da će preći s riječi na djela, podržavajući naše napore da  
zajedno stvorimo ambijent opštedruštvenog konsenzusa o ovom pitanju.  

Ana Vujošević,  

Saradnica na programima 

 

 


